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Obec Bouzov

Bouzov 2, 783 25 Bouzov
tel.č.: 585 346 207 | e-mail: podatelna@obec-bouzov.cz

Z Á P I S
3. zasedání Zastupitelstva obce Bouzov

konané dne 16. 2. 2023 v Obřadní síni OÚ Bouzov od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Přítomno: 14
Omluveni: 1
Neomluveni: 0
Předsedající: Mgr. Bc. Dušan Tejkal
Zapisovatel*: Petra Knápková
Ověřovatelé zápisu: Ing. Zdeněk Foltýn, Ing. Hana Kolavíková

*Předsedající v souladu s jednacím řádem Obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení

Schůzi zastupitelstva zahájil a po celou dobu řídil starosta obce Mgr. Bc. Dušan Tejkal. Přivítal přítomné členy
zastupitelstva. Podle prezenční listiny je přítomna nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva obce a to je
schopno se usnášet dle § 92 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích (obecních zřízení). Bylo přistoupeno k volbě
zapisovatelky, ověřovatelů zápisu a návrhové komise.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje a) zapisovatelku paní Petru Knápkovou

b) ověřovatele zápisu pana Ing. Zdeňka Foltýna a paní Ing. Hanu Kolavíkovou

c) návrhovou komisi ve složení pan Ing. Jan Kunc a pan Ing. Petr Bešta

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1a/3Z/2023 bylo schváleno.

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal shrnul program dnešního jednání dle zveřejněné pozvánky a navrhl doplnění
programu o další bod týkající se vodovodu Kovářov - Hvozdečko.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje doplněný program 3. zasedání zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1b/3Z/2023 bylo schváleno.

2. Zrušení obecně závazné vyhlášky č. 1/2016

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal informoval, že na základě této vyhlášky, bylo vybíráno tzv. mýtné pro vjezd
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do vyhláškou vymezených míst. Dne 18.1.2023 nás ministerstvo vnitra upozornilo, že vybírání poplatku je
v rozporu se zákonem a je třeba sjednat nápravu a vyhlášku zrušit. Doprava v těchto místech je regulována
dopravními značkami. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje obecně závaznou vyhlášku, kterou se zrušuje obecně závazná
vyhláška obce Bouzov č. 1/2016 o místním poplatku za povolení k vjezdu s motorovým vozidlem
do vybraných míst a částí obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2/3Z/2023 bylo schváleno.

3. Zapojení do projektu "Předcházení vzniku komunálního odpadu v obcích DSO Region Moravská
cesta"

Jedná se o výzvu OPŽP (operační program životního prostředí), která podporuje pořízení opakovaně
použitelného nádobí (nápojových kelímků). Obec má možnost zapojit se do společného projektu DSO Region
Moravská cesta na pořízení umyvatelného nádobí. Jednalo by se o pořízení 2000 ks kelímků 0,5l, 1000 ks
kelímků 0,3l, 3 ks přepravek do myčky, 1 ks spulboy a myčky, přepravní boxy dle množství kelímků. Pořízení je
na dotaci, kdy obec doplatí cca 20.000,-Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov souhlasí se zapojením se do projektu "Předcházení vzniku komunálního
odpadu v obcích DSO Region Moravská cesta" v rámci 24. výzvy OPŽP, kde žadatelem o dotaci je
DSO Region Moravská cesta.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3/3Z/2023 bylo schváleno.

4. ČOV - realizace

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Tento projekt běží víc jak 10 let, toto téma prošlo vývojem, kdy byla nejprve v
řešení gravitační čistička, kde byla dotace ve výši 85 mil. Kč, z vlastních zdrojů obce částka 90 mil. Kč,
na základě této nedostupné částky se šlo cestou vybudování tlakové kanalizace. Byl vypracován projekt, částka
147 mil. Kč, dotace přes 100 mil. Kč, vysoutěžená cena je pevná. Na tento projekt je schválen úvěr ve výši
35 mil. Kč, jde o 1% půjčku, která má být splacena do 10ti let. Pokud dojde ke schválení tohoto projektu, tak by
se s vybudováním začalo v létě."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal se dotázal zastupitelů, zda mají nějaké otázky nebo chtějí vyjádřit k tomuto bodu
svůj názor. Rovněž se obrátil i na přítomné občany. 

O slovo požádal pan ***:  "Dle těchto čísel se obec zadluží na dosti dlouhou dobu. Tlaková čistička má rozpočet
147 mil. Kč, cena domovní čističky včetně kontrol apod. při napojení 270 domů by se pohybovala kolem
částky max. 250.000 Kč za dům, což jsou výrazně nižší náklady. Je to moderní levné řešení a dlouhodobě
udržitelné. Obrátil jsem se na obce, které mají vybudovanou ČOV, ohledně zjištění jejich zkušeností. Dle
získaných informací čistička v zimě zamrzá, je energeticky náročná a vysoce ztrátová. Do projektu se sice dosti
investovalo, ale dojde k velkému zadlužení obce. U svého domu mám vybudovanou domácí čističku, kdy vodu
navíc využívám na zalévání zahrady."

Pan ***: "Mohl bych vědět, kolik tento projekt obec již stál a je to případně zastavitelné bez nějakých  sankcí?"

Pan ***: "Dotace, náklady, úvěry, to vše se promítne do výše stočného. Je nějaká rozvaha kolik bude stát stočné
za m3? Domy s vodoměrem se budou počítat dle skutečné spotřeby a domy se studnou budou dle nějakého
průměru? Dosti nás jako občany finančně zatížíte. Technologicky má čistička nějakou životnost, při poruše je
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třeba celý systém odstavit, kdy oprava nebude provedena během jednoho dne."

Pan ***: "Produkce občana je cca 150l na den, jímka nebude o nic větší. A při poruše takový člověk nebude
vypouštět vodu?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Proto jsme dnes tady, abychom vše řešili a rozhodli, kam budeme tuto
problematiku směřovat."

Pan ***: " Je třeba rozhodnout ve prospěch občana."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Do projektu se investovalo již několik mil. korun."

Pan Bc. Macek: " Cena stočného by se měla pohybovat dle mých laických výpočtů kolem 60 Kč za m3. Pokud to
přepočítám na členy naší domácnosti při roční spotřebě 300 m3, tak to vychází na 18000,-Kč za rok. Když si
vybuduji vlastní čističku, vodu můžu využít na zalévání zahrádky, a to co dám obci na stočném, se mi při
investování do vlastní čističky za 5 let vrátí."

Z řad občanů "Jak se podíváte do očí občanům těch vesnic, kterých se vybudování ČOV netýká?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "V každé obci se něco buduje, bohužel ne každá obec bude mít to, co zrovna
Bouzov."

Pan Ing. Chmelina: " Tato záležitost se vyvíjí déle než 10 let. Za tu dobu se udělal obrovský pokrok, a to
i legislativně, protože ten kdo kdysi neměl vodoteč, tomu čistička nebyla povolena, trativody byly velmi
výjimečně. Počítalo se, že peníze ze stočného budou na pokrytí dluhu u gravitační čističky, kdy
se předpokládala částka kolem 110 mil. Kč, která se nakonec vyšplhala až na 170 mil.Kč. Bylo tedy rozhodnuto
o vybudování tlakové čističky, byl projekt, zmapované možnosti, rozpočet stanoven na zhruba
145 mil. Kč. Po finanční stránce je tlaková čistička drahá na provoz, princip fungování čerpadla je takový, že to
sepne v okamžiku, kdy tam něco doteče. Životnost čerpadla je 10 let a cena je kolem 10.000 Kč. Stočné nám
pokryje provozní náklady, ale na splátku dluhu zůstane přibližně nějakých 230.000Kč. Úvěr tak bude splácen
z peněz nás všech."

Pan ***: "Když finanční přínos z Bouzovských lesů nebude již tak velký, kde tedy vezme obec zdroj pro splácení
těch 3,5 mil.Kč ročně?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Pokud se dnes rozhodneme, že k realizaci nedojde, tak peníze padají, dotace
byla pouze na tento projekt."

Pan Ing. Chmelina: "Pokud jde o domácí čističku, tak vybudování je jednoduché u nových staveb. Na Bouzově
je hustá zástavba, kam by lidé čističky umístili, kam budou vypouštět vodu? V současné době máme udělenou
výjimku, domy mají oficiálně své žumpy, septiky, odpadní vody se vypouští.  V době, kdy se to vše řešilo,
se uvažovalo o různých možnostech, ale tenkrát to nešlo. "

Pan ***: "Problém se svodem by nebyl, dalo by se to řešit např. v centrální části Bouzově svodem do smíšené
kanalizace. U pozemků, kde to jde, je řešení vsakem."

Pan ***: "Z celého jednání mám pocit, že kostky jsou již vrženy a není cesty zpět."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Projekt byl vysoutěžen, dotace schválena. Každý má svůj názor a teď je potřeba
konečně rozhodnout, proto jsme tady a buď se projekt schválí nebo. Je to téměř hotový projekt, když ho
nebudeme realizovat, budeme muset hledat další řešení. Projekt na ČOV je stavěn tak, aby se mohl
dále rozvíjet, rozšiřovat i pro další vesnice."

Pan Ing. Putík: "Do projektu se zainvestovalo něco kolem 8 mil.Kč a je možnost jej stopnout bez jakýchkoliv
sankcí."

Pan ***: "Při rozpočtu 147 mil. Kč za tlakovou kanalizace se počítá s napojením 270 domů.
V případě vybudování domácích čističek pak vychází jeden dům na 244.000 Kč. Chápu, že když je něco
rozpracované, těžko se to ruší. Ale já vidím čísla a ty říkají vše."
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Pan Bc. Macek: "V každém případě je třeba poděkovat  starostovi a místostarostovi za rozpracování tohoto
projektu, protože bez jejich práce bychom nevěděli, jak na tom jsme, s čím můžeme počítat."

Pan Ing. Foltýn: " Kdyby se měli zafinancovat všechny vesnice, tak tady máme přes 600 přípojek. Pokud
vyřešíme v první fázi těch 270 domů, tak se budou řešit i ty ostatní. ČOV počítá s tím, že ostatní domy budou
svážet do té centrální. Existuje studie - materiál PRVKOK Olomouckého kraje, který řeší tuto problematiku, jak
by to mělo vypadat. Olomoucký kraj nepovolí systém těchto domácích čističek. Žádáme nyní opět o povolení
vypouštění odpadních vod, berou se pravidelně vzorky, kdy Bouzov je takovou problémovou záležitostí, co
se týká vypouštění. Povolení je vždy na 2 roky, nikdo to nepovolí na neurčito. A co bude za další 2 roky, co když
nám bude řečeno, bohužel, jste pro to nic neudělali, my vám to povolení nedáme nebo třeba zpoplatníme a co
pak. "

Pan ***: "Vytvořte dva návrhy a předložte je těm, koho se to týká, ať se rozhodnou. Tady je 15 lidí, kteří vlastně
rozhodnou o mém rozpočtu."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Bohužel tak to je, těch 15 lidí bylo zvoleno, aby rozhodovalo za občany."

Pan ***: "Nikde není napsáno, že tato částka se dostane i na domácí ČOV."

Paní ***: " Byla třeba vypracována nějaká analýza pro možnost A nebo B?"

Pan Ing. Chmelina: "Byla studie, kdy nejlépe vycházela původně plánovaná gravitační čistička."

Pan ***: "Bylo by dobré zpracovat studii proveditelnosti. Kolik domů bude mít vsak, kolik lidí je v domácnosti."

Pan ***: "A jak bude řešena dešťovka. Když vezmeme kolik je tady starých domů, tak ty toto budou muset
stejně řešit na své náklady."

Pan Ing. Foltýn: "Životní prostředí Bouzovu nepovolí řešení individuálních čističek, je to běh na dlouhou trať.
Neustálým odkládáním rozhodnutí v této věci, váznou další projekty, např. silnice v Podolí byla odložena, dávno
už mohla být opravena, mohly být vybudovány kanály."

Pan ***: "Každým rokem se vývoj čističek posunuje dál a dál. A když mám čističku, budu nucen se napojit?"

Proběhla bouřlivá diskuze.

Po ukončeném hlasování jednání opouští pan MUDr. Čampiš. Zastupitelstvo zůstává i nadále usnášeníschopné.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje realizaci akce "Bouzov - Splašková kanalizace a ČOV".

Výsledek hlasování:
Pro: 2 / Proti: 10 (Aigl, Bešta, Čampiš, Chmelina, Fryšák, Haicová, Kolavíková, Kunc, Macek, Putík) /
Zdrželo se: 2 (Knápek, Půr)

Návrh usnesení nebyl přijat.

5. Obecní majetek

Slovo předáno předsedovi pozemkové komise panu Ing. Beštovi. Ten sdělil zastupitelům, že by měl
k projednání dva body týkající se obecního majetku. První bod se týká pozemku pro umístění ČOV, kdy s panem
*** byla vykomunikována výměna pozemku sousedícího s náhonem, jde o výměnu metrů za metry. Vzhledem
k tomu, že nedošlo ke schválení realizace ČOV, byl tento bod odložen.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov odkládá jednání o výměně pozemků v k.ú. Jeřmaň související s realizací
ČOV od ***.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 4a/3Z/2023 bylo schváleno.

Druhým bodem je oprava znění usnesení 6f/16Z/2022 týkající se pozemku 130/2 v k.ú. Svojanov, kdy se chybně
v usnesení hovoří o části pozemku, ale jedná se o celý pozemek.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje opravu znění usnesení 6f/16Z/2022 ze dne 15.03.2022:

Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje prodej spoluvlastnického podílu na části lesního pozemku parc.
č. 130/1 a pozemku parc. č. 130/2 v k.ú. Svojanov u Bouzova dle geometrického plánu č. 70-138/2022 paní
*** za celkovou cenu 190.782,-Kč.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4b/3Z/2023 bylo schváleno.

6. Vodovod Kovářov - Hvozdečko

Místostarosta obce Ing. Foltýn sdělil k tomuto doplněnému bodu dnešního jednání, že současně s projektem
ČOV se řešil i projekt na vybudování vodovodu pro Kovářov a Hvozdečko, kdy oba tyto projekty byly schváleny
současně. Vodovod budovalo ještě družstvo, nikdo přesně neví kudy vede a je to taková časovaná bomba. Navíc
rezervoár ve Hvozdečku je posilou při poruše na Bouzově. Vybudování by bylo hrazeno z dotace, část
z vlastních prostředků obce, nějaké 3 mil. Kč by šly získat z prostředků Olomouckého kraje.  Jedná
se o vybudování 8 km nového vodovodního řadu. Starý vodovod vede navíc přes středisko družstva
ve Hvozdečku, kde jsou problémy s měřením vody a vybudování nového vodovodu by tyto problémy vyřešilo.
Na nových přípojkách ve Hvozdečku by se finančně podíleli i občané obce. V Kováře již při budování nových
chodníků byl vodovod položen, již se s tím počítalo. Firma, která výběrové řízení vyhrála, by chtěla s prací začít
v průběhu jara a na jaře příštího roku by byl položen hlavní řad. Dále se provedou úpravy i na rezervoáru a
na stanici v Olešnici.

Pan Ing. Chmelina: "Kolik bude toto vybudování stát?"

Pan Ing. Foltýn: "Na vybudování vodovodu není třeba úvěru, z vlastních prostředků by měla obec doplatit
zhruba max. 5 - 6 mil. Kč. Celkový rozpočet činí cca 36 mil. Kč, z toho dotace činí 70%.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bouzov schvaluje realizaci akce Dostavba vodovodní sítě obce Bouzov - Hvozdečko,
Kovářov.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/3Z/2023 bylo schváleno.

7. Diskuze

Pan ***: "Omlouvám se, na jednání jsem přišel později a nepostřehl jsem, zda ČOV byla kapacitně navržena
i pro další obce. A kdy bylo plánováno, že by se napojil Bezděkov a další vesnice jako Kozov atd. Kanalizace je
dobrá věc, domácí čističky mají svá provozní negativa. Bude nějaké alternativní řešení? A chtěl jsem požádat,
zda by někdo z vedení obce mohl přijít mezi obyvatele Bezděkova, probrat s nimi možnosti kanalizace,
vodovodu apod."

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Projekt ČOV v první fází počítal jen s Bouzovem, Podolí a Jeřmaní."

Pan ***: "Bylo by možné nějak vyřešit večerní driftování na parkovišti u hradu? Moje děti nemůžou spát,
ohroženi jsou i případní kolemjdoucí. Volal jsem i policii, kdy však jejich dojezd na místo je něco kolem
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30 minut, kdy během této doby všichni stihnout odjet pryč. A stále se to opakuje. Bylo by možné třeba pořídit
retardéry nebo závoru, nějak tento problém vyřešit. "

Pan ***: "A co ten prostor monitorovat?"

Starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "V roce 2014 jsem navrhoval zřízení  obecní policie, to neprošlo. Pokud jde
o kameru a dotyční budou o ní vědět, značky si zakryjí. A napojení kamerového systému na policii není 
jednoduché a navíc jedna kamera na tento prostor nepostačí."

Pan Ing. Chmelina: "Kamerový záznam nefunguje jako důkaz, uvidíme SPZ, ale kdo sedí uvnitř vozu, nebude
ze záznamu patrné. Řešením by byly retardéry na všech parkovacích místech a pak by nebyl prostor pro jejich
driftovací jízdy. "

Paní ***: " A bylo by možné vyřešit nedodržování rychlosti od Vlčic do Jeřmaně kolem zbrojnice a
dětského hřiště? Pořízení např. informativního radaru."

K tomu starosta obce Mgr. Bc. Tejkal: "Tento problém se týká většiny našich částí, stejný problém je i od
Kovářova do Hvozdečka nebo přes Olešnice."

 

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

8. Závěr

Starosta obce Mgr. Tejkal poděkoval všem za účast, jejich názory a připomínky. Popřál krásný zbytek večera a
ukončil jednání zastupitelstva obce.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatelé: Ing. Zdeněk Foltýn   ............................................................
 

Ing. Hana Kolavíková   ............................................................
 
Starosta Mgr. Bc. Dušan Tejkal   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 21. 2. 2023


